
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-08-29, § 20 

 

 Tid Torsdagen den 29 augusti 2013 kl 16.35 – 17.15 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 29 augusti 2013 

  

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Datevig Tjärnberg (M)  

Marie Agmén (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 

Christoffer Kuckowski (M)  för Bo Arkelsten (M) 

Inga-Lill Larsson (M)   för Daniel Valiollahi (M) 

Jimmy Lindgren (S)   för Malte Sigemalm (S) 

Hampus Rubaszkin (MP)   för Martin Hansson (MP) 

 

 Ersättare: 
 

Christer Swärd (M)  

Ole-Jörgen Persson (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Petra Schagerholm (MP)  

Johanna Granbom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Barbro Edlund, Ted Ell, Åse Geschwind, 

Lars Jolérus, Mattias Lundberg och Marita Söderqvist samt personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-12 och biträdande borgarrådssekreteraren Shashika Sellgren från roteln. 

 

 

 



  

 § 20 

Förslag till reviderad biogasstrategi för Stockholms stad. Svar på remiss 

Dnr T2011-620-04309 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1  Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att överlämna kontorets 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

2  Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 17 juni 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) 

 och vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Annika Ödebrink m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att i huvudsak bifalla kontorets förslag samt därutöver anföra: 

 

Att trafikkontoret får uppdraget att utreda förutsättningarna att torrkonservera 

och samla in matavfall i stor skala och påbörja ett eller flera pilotprojekt. 

Att trafikkontoret får uppdraget att utreda förutsättningarna för att staden enskilt 

eller tillsammans med andra kommuner utvecklar ett eget bolag för 

biogasproduktion. 

 

3) Tobias Johansson (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 Att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut. 

2 Därutöver anföra följande:  

 

Vi finner det mycket glädjande att stadens arbete med att få fram biogas får ökad 

fart, då mycket tid har gått förlorat under den nuvarande majoritetens tid vid 

makten.  

 

Avgörande för att öka produktionen är både en ökad tillgång av råvara i form av 

biologisk material och tillräcklig produktionskapacitet. 

 

Förutom att så snabbt som möjligt öka insamlingen av biologisk avfall måste 

staden se till att öka produktionskapaciteten. Vi vill därför utreda 

förutsättningarna för att staden enskilt eller tillsammans med andra kommuner 

utveckla ett eget bolag för biogasproduktion. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) och vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP). 

 
Reservation 



  

Annika Ödebrink m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Tobias Johansson (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) enligt 

följande: 

Vi finner det mycket glädjande att stadens arbete med att få fram biogas får ökad 

fart, då mycket tid har gått förlorat efter ett långt uppehåll efter valåret år 2006 

och de därpå följande nedläggningarna av de biogasprojekt som Stockholms stad 

tidigare bedrev, samt dröjsmålen med att få igång insamling av matavfall. 

Vi vill betona vikten av att åtgärder för att öka användningen av fordonsgas inte 

skapar en efterfrågan som behöver tillgodoses av fossilgas. Energimyndigheten 

har varnat för att biogas kan bli en brygga till fossilgas, i stället för tvärtom. Det 

är viktigt att förhindra att så inte blir fallet. 

Strategins diskussion om konsekvenserna av föreslagna ändringar av EU:s 

energiskattedirektiv understryker vikten av att Sverige höja skatten på utsläpp av 

koldioxid. Det bör därför ingå i strategin att Stockholm ska verka för en sådan 

höjning på nationell nivå.  

Eventuell samrötning av avfall och avloppsslam ställer höga krav på att 

avloppsslammet är fritt från tungmetaller och andra miljögifter, för att inte 

rötningsresterna ska vara förorenade. Vi välkomnar att den borgerliga 

majoriteten sent omsider har börjat intressera sig för ökad insamling av 

matavfall för rötning till biogas. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


